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PROTOKÓŁ nr XLVI/2014  
sesji Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytej w dniu 26 lutego 2014 r. w godz. 1000 – 1330 

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 
 
 
 Obradom przewodniczył Andrzej Chuchnowski – Przewodniczący Rady Miejskiej. 
 

Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach uczestniczyło  
21 radnych, w związku z powyŜszym istniało wymagane quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał.  

 
Radni obecni: 
 

1. Andrzej P. Chuchnowski, 
2. Agnieszka Barszczewska, 
3. Zbigniew R. De-Mezer,  
4. Grzegorz Gorlo, 
5. Dorota A. Jabłońska,  
6. Adam Kacprzyk,  
7. Józef D. Kimera,  
8. Zdzisław Koncewicz,  
9. Janusz Krzesicki, 

10. Stanisław Kulikowski, 
11. Włodzimierz Marczewski, 
12. Adam Ołowniuk,  
13. Krzysztof Ołowniuk, 
14. Leszek Perkowski, 
15. Zdzisław Przełomiec,  
16. Anna Ruszewska, 
17. Stanisław Sieczkowski,  
18. Sławomir J. Szeszko, 
19. BoŜena Topczyłko,   
20. Andrzej Turowski,  
21. Tadeusz F. Zamaro.  

 
Radni Nieobecni : 
1. Agnieszka Rzatkowska, 
2. Jadwiga M. Szczypiń. 

 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
W obradach uczestniczyli: 
Prezydent Miasta, Zastępcy Prezydenta, Skarbnik, Sekretarz, naczelnicy niektórych 
wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji i straŜy, prezesi i dyrektorzy 
niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia i telewizji oraz prasy.  
Listy obecności stanowią kolejno załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
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Ad pkt . 1  
Otwarcie obrad.  
 
Andrzej Chuchnowski otwierając XLVI  obrady Rady Miejskiej powitał Prezydenta Miasta 
− Czesława Renkiewicza, Zastępców Prezydenta – Marka Buczyńskiego i Łukasza Kurzynę, 
Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta, Adama Karczewskiego − Sekretarza Miasta  
oraz wszystkich obecnych na sesji. Powitał ppłk Grzegorza Konopko, który  
w dniu 31 stycznia 2014 r. objął stanowisko Wojskowego Komendanta Uzupełnień  
w Suwałkach  
 
 
Ad pkt . 2  
Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  
 
Andrzej Chuchnowski na wniosek Prezydenta Miasta, zdjął z porządku obrad punkt 13 
tj. „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały 
w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych i gimnazjów 
prowadzonych przez Miasto Suwałki a takŜe określenia granic obwodów tych szkół,  
z wyjątkiem specjalnych, mających siedzibę na terenie Miasta Suwałk”. 

 Ponadto wniósł do porządku obrad temat dotyczący „Rozpatrzenia projektu 
uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie przez Park Naukowo-Technologiczny 
Polska-Wschód w Suwałkach Spółka z o.o. nieruchomości o łącznej powierzchni 
4007 m2” jako punkt 14. Pozostałe punkty otrzymały kolejną numerację 

Poinformował, iŜ porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniem  
o zwołaniu sesji i zwrócił się z zapytaniem, czy radni mają uwagi lub wnioski do porządku 
obrad.  
 Radni nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego został przyjęty następujący 
porządek obrad:  
 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XLV/2014 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  

4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał  
Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 29 stycznia 2014 roku.  

5. Przyjęcie stanowiska Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 26 lutego 2014 r. w sprawie 
włączenia Miasta Suwałk i powiatu suwalskiego do strefy małego ruchu granicznego  
z Obwodem Kaliningradzkim Federacji Rosyjskiej. 

6. Sprawozdanie Miejskiego Rzecznika Konsumentów w Suwałkach z działalności  
za okres od 1 stycznia do 31 grudnia 2013 r. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego kwartału zabudowy 
śródmiejskiej połoŜonego na północ od Placu Marszałka Józefa Piłsudskiego  
w Suwałkach. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania  
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami  
Tadeusza Kościuszki, Ludwika Waryńskiego, Wesołą i Wigierską w Suwałkach. 
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9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości  
w formie darowizny. 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia trybu 
udzielania i rozliczania dotacji suwalskim szkołom i przedszkolom publicznym 
zakładanym i prowadzonym przez osoby fizyczne i prawne inne niŜ jednostka 
samorządu terytorialnego oraz osobom prowadzącym inne publiczne formy 
wychowania przedszkolnego, a takŜe szkołom i przedszkolom niepublicznym oraz 
osobom prowadzącym inne niepubliczne formy wychowania przedszkolnego z terenu 
Suwałk. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli  
i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych na terenie Miasta Suwałk. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie realizacji Programu 
wspierania  rozwoju uczniów zdolnych w Mieście Suwałki do 2015 roku. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie przez Park 
Naukowo-Technologiczny Polska-Wschód w Suwałkach Spółka z o.o. nieruchomości  
o łącznej powierzchni 4007 m2. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2014 rok.  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Miasta Suwałki na lata 2014 – 2030. 

17. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

18. Wnioski i oświadczenia radnych.  

19. Zamknięcie obrad. 
 
 
Ad pkt . 3.  
Przyjęcie protokołu nr XLV/2014 z dnia 29 stycznia 2014 r. obrad Rady Miejskiej  
w Suwałkach. 
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu  
Miasta Suwałk protokół XLV  obrad został sporządzony i wyłoŜony do wglądu radnym  
w siedzibie Biura Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia  
do protokołu nie później niŜ w dniu poprzedzającym sesję Rady, na której następuje przyjęcie 
protokołu, czyli w dniu 25 lutego 2014 r. W wymienionym terminie do treści protokołu radni 
nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec czego protokół nr XLV/2014 obrad Rady Miejskiej 
w Suwałkach został przyjęty. 
 
 
Ad pkt . 4.  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał  
Rady Miejskiej w Suwałkach od 29 stycznia 2014 r.  
Informacja… stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja o pracy Prezydenta Miasta 
Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia 29 stycznia 2014 r. została przyjęta.  
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Ad pkt. 5.  
Przyjęcie stanowiska Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 26 lutego 2014 r.  
w sprawie włączenia Miasta Suwałk i powiatu suwalskiego do strefy małego ruchu 
granicznego z Obwodem Kaliningradzkim Federacji Rosyjskiej.  
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe w porozumieniu z klubami i ugrupowaniami 
radnych Rady Miejskiej w Suwałkach Prezydent Miasta Suwałk przedstawił projekt 
stanowiska w sprawie włączenia Miasta Suwałk i powiatu suwalskiego do strefy małego 
ruchu granicznego z Obwodem Kaliningradzkim Federacji Rosyjskiej. Sprawa małego ruchu 
granicznego była poruszana przez radnych Rady Miejskiej, Prezydenta Miasta Suwałk  
oraz lokalne media. 
 
Nie było głosów w dyskusji. 
 
Głosowanie nad Stanowiskiem:  
− za przyjęciem stanowiska głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  

 
Stanowisko  

Rady Miejskiej w Suwałkach  
z dnia 26 lutego 2014 r.  

w sprawie włączenia Miasta Suwałk i powiatu suwalskiego do strefy małego ruchu 
granicznego z Obwodem Kaliningradzkim Federacji Rosyjskiej 
− załącznik nr 7 do protokołu.  
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ podjęte Stanowisko… zostanie skierowane do:  

 

1. Pana Bronisława Komorowskiego – Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej 
2. Pana Donalda Tuska – Prezesa Rady Ministrów 
3. Pani Ewy Kopacz – Marszałka Sejmu RP 
4. Pana Bogdana Michała Borusewicza  − Marszałka Senatu RP 
5. Pana Radosława Sikorskiego – Ministra Spraw Zagranicznych 
6. Pana Bartłomieja Sienkiewicza – Ministra Spraw Wewnętrznych 
7. Pana Jarosława Dworzańskiego – Marszałka Województwa Podlaskiego 
8. Pana Macieja śywno – Wojewody Podlaskiego 
9. Pani BoŜeny Kamińskiej – Posła na Sejm RP 
10. Pana Jarosława Zielińskiego – Posła na Sejm RP 
11. Pana Roberta Tyszkiewicza – Posła na Sejm RP 
12. Pana Eugeniusza Czykwina – Posła na Sejm RP 
13. Pana Adama Rybakowicza – Posła na Sejm RP 
14. Panią Barbara Kudrycka – Posła na Sejm RP 
15. Pana Zbigniewa Włodkowskiego − Posła na Sejm RP 
16. Pana Tadeusza Arłukowicza – Senatora RP 
17. Pana Włodzimierza Cimoszewicza – Senatora RP  
18. Pana Marka Konopki – Senatora RP 
19. Pana Bohdana Paszkowskiego – Senatora RP 
20. Pana Krzysztofa Liska – Posła do Parlamentu Europejskiego 
21. Pana Jacka Kurskiego – Posła do Parlamentu Europejskiego 
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Ad pkt . 6.  
Sprawozdanie Miejskiego Rzecznika Konsumentów w Suwałkach z działalności  
za okres od 1 stycznia do 31 grudnia 2013 r. 
Sprawozdanie… stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ Sprawozdanie… radni otrzymali w materiałach 
sesyjnych. PrzedłoŜone Sprawozdanie… było przedmiotem posiedzenia Komisji Spraw 
Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 17 lutego br. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag  
do przedłoŜonego materiału.  
 
Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Sprawozdanie Miejskiego Rzecznika 
Konsumentów w Suwałkach z działalności za okres od 1 stycznia do 31 grudnia 2013 r. 
zostało przyjęte.  
 
 
Ad pkt . 7.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego kwartału zabudowy śródmiejskiej połoŜonego 
na północ od Placu Marszałka Józefa Piłsudskiego w Suwałkach. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 10 do protokołu.  
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLVI/503/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 lutego 2014 r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego kwartału zabudowy śródmiejskiej połoŜonego na północ od Placu 
Marszałka Józefa Piłsudskiego w Suwałkach 
– stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 8.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami Tadeusza 
Kościuszki, Ludwika Waryńskiego, Wesołą i Wigierską w Suwałkach. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 13 do protokołu.  
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Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLVI/504/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 lutego 2014 r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu ograniczonego ulicami Tadeusza Kościuszki, Ludwika 
Waryńskiego, Wesołą i Wigierską w Suwałkach 
– stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 9.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości  
w formie darowizny. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 16 do protokołu.  
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 20 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLVI/505/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 lutego 2014 r. 
w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości w formie darowizny 
– stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 10.  
Interpelacje i zapytania radnych.  
 
Dorota Jabłońska 
 W imieniu mieszkańców miasta zgłosiła problem przepełnienia autobusów linii 19, 
jadących po godzinie 7:30 z północy w kierunku centrum, którym dojeŜdŜa głównie młodzieŜ 
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szkolna. Zaproponowała uruchomienie na tej trasie kursu bis. ZłoŜyła w tej sprawie pismo  
z podpisami mieszkańców. 
 Zwróciła uwagę na przekaz medialny dotyczący budowy obwodnicy Suwałk,  
Rail Baltici oraz Via Baltici, w związku z tym zapytała: 
- co czeka miasto Suwałki w zakresie budowy powyŜszych inwestycji w najbliŜszej 
przyszłości; 
- czy nie pogłębi się obecne wykluczenie komunikacyjne Suwalszczyzny; 
- jakie kroki Prezydent zamierza podjąć, aby ten trend odwrócić. 

 Zwróciła uwagę na słabą jakość nagłośnienia podczas duŜych koncertów w Suwalskim 
Ośrodku Kultury. Prosiła o interwencję w tej sprawie. 

 Zapytała o alternatywną propozycję dla Państwowej WyŜszej Szkoły Zawodowej  
w Suwałkach, dotyczącą lokalizacji terenu pod budowę krytej hali sportowej.  
 
Anna Ruszewska 
 W imieniu organizacji pozarządowych postulowała o przywrócenie pełnomocnika 
Prezydenta Miasta Suwałk do spraw współpracy z organizacjami pozarządowymi. 

 W imieniu mieszkańców i turystów zgłosiła potrzebę wprowadzenia większej liczby 
kursów autobusów komunikacji miejskiej na ulicy Utrata, przy dworcu PKS. Zaproponowała, 
aby trasę autobusu linii 18, która na pewnym odcinku przebiega przez ulicę Noniewicza, 
przenieść na ulicę Utrata. 

 Zwróciła się z prośbą o informacje związane z funkcjonowaniem Programu Suwalska 
Rodzina Plus. Zapytała: 
- czy program funkcjonuje zgodnie z załoŜeniami, 
- czy kaŜda rodzina została poinformowana o moŜliwości skorzystania z ulgi, 
-  ile rodzin z niego korzysta,  
- ilu przedsiębiorców do niego przystąpiło.  

 Zapytała równieŜ czy rodzic bez dziecka uczestniczący w wydarzeniu kulturalnym 
moŜe skorzystać z karty Programu. Prosiła, aby na spotkaniu z dyrektorami szkół podkreślić, 
aby nauczyciele i wychowawcy informowali dzieci i rodziców o moŜliwości skorzystania  
ze zniŜki podczas wyjść do kina, Aquaparku itp. 
 
Zbigniew De-Mezer 
 Zapytał, czy samorząd zmuszony jest dopłacać do zadań zleconych do realizacji przez 
administrację rządową. Prosił o podanie kwoty, którą samorząd musi pokryć z budŜetu 
miejskiego oraz czy samorząd moŜe realizować zadania zlecone przez rząd bez otrzymania  
na ten cel funduszy. 

 Nawiązując do interpelacji radnej Anny Ruszewskiej dotyczącej Programu Suwalska 
Rodzina Plus zapytał, kto weryfikuje zniŜkę podczas grupowych wyjść szkolnych. Wyraził 
potrzebę doprecyzowania zapisów w dokumencie.  

 W imieniu Klubu Łączą nas Suwałki zaproponował, aby przyjąć na ferie grupę dzieci 
z Ukrainy.  
 
Zdzisław Przełomiec  
 Zapytał w imieniu dyrekcji Zespołu Szkół Centrum Kształcenia Rolniczego  
w Suwałkach kiedy i w jakim trybie ulegnie poprawie dojazd do szkoły. W tym rejonie mieści 
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się, oprócz szkoły, kilka instytucji, a droga jest wąska i w bardzo złym stanie. Czy istnieje 
koncepcja innego skomunikowania tego rejonu miasta. 

 Zapytał o plany wobec luki w zabudowie przy ulicy Kościuszki 80, która szpeci 
wizerunek miasta. 
 
 

Ad pkt . 11.  
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia trybu 
udzielania i rozliczania dotacji suwalskim szkołom i przedszkolom publicznym 
zakładanym i prowadzonym przez osoby fizyczne i prawne inne niŜ jednostka 
samorządu terytorialnego oraz osobom prowadzącym inne publiczne formy wychowania 
przedszkolnego, a takŜe szkołom i przedszkolom niepublicznym oraz osobom 
prowadzącym inne niepubliczne formy wychowania przedszkolnego z terenu Suwałk. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania 
– załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 19 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLVI/506/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 lutego 2014 r. 
w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji suwalskim szkołom  
i przedszkolom publicznym zakładanym i prowadzonym przez osoby fizyczne i prawne 
inne niŜ jednostka samorządu terytorialnego oraz osobom prowadzącym inne publiczne 
formy wychowania przedszkolnego, a takŜe szkołom i przedszkolom niepublicznym oraz 
osobom prowadzącym inne niepubliczne formy wychowania przedszkolnego z terenu 
Suwałk 
– stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 12.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli  
i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych na terenie Miasta Suwałk. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami 
– załącznik nr 23 do protokołu. 
 
Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania 
– załącznik nr 24 do protokołu. 
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Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 20 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLVI/507/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 lutego 2014 r. 
w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych  
w szkołach podstawowych na terenie Miasta Suwałk 
– stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 13.  
Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie realizacji Programu 
wspierania  rozwoju uczniów zdolnych w Mieście Suwałki do 2015 roku. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 26 do protokołu. 
 
Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania 
– załącznik nr 27 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 20 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLVI/508/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 lutego 2014 r. 
o zmianie uchwały w sprawie realizacji Programu wspierania  rozwoju uczniów 
zdolnych w Mieście Suwałki do 2015 roku 
– stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 14.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie przez Park 
Naukowo-Technologiczny Polska-Wschód w Suwałkach Spółka z o.o. nieruchomości  
o łącznej powierzchni 4007 m2. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 30 do protokołu. 
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Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię ze wspólnego posiedzenia Komisji Finansowo- 
-BudŜetowej oraz Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 31 do protokołu.  
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 20 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLVI/509/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 lutego 2014 r. 
w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie przez Park Naukowo-Technologiczny  
Polska-Wschód w Suwałkach Spółka z o.o. nieruchomości o łącznej powierzchni 4007 m2 
– stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 15 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2014 rok. 

 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami  
– załącznik nr 33 i 34 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 35 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 20 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLVI/510/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 lutego 2014 r. 
w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2014 rok 
– stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 16 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2014 – 2030. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami 
– załącznik nr 37 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 38 do protokołu. 
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Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 20 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLVI/511/2014 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 lutego 2014 r. 
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki  
na lata 2014 – 2030 
– stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 17 
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
Czesław Renkiewicz udzielił odpowiedzi: 
 
Dorocie Jabłońskiej – w sprawie inwestycji Via Baltica i Rail Baltica wyjaśnił, Ŝe wszystkie 
kwestie budzące niepokój wobec terminu budowy obwodnicy Suwałk zostały zgłoszone  
do odpowiednich władz. Dokumentacja, juŜ skorygowana, powinna być opracowana  
w czerwcu br. Wniosek o pozwolenie na realizację inwestycji drogowej winien być 
przygotowany w lipcu i złoŜony do Wojewody  Podlaskiego. Jednak, aby złoŜyć wniosek 
niezbędna jest zgoda ministra rozwoju regionalnego oraz ministra finansów. W tym czasie 
wojewoda winien poczynić kroki w kierunku wykupu gruntów. Prezydent stwierdził, Ŝe nie 
ma przesłanek, aby terminy rozpoczęcia inwestycji nie zostały zachowane. Realnym 
terminem rozpoczęcia budowy wydaje się wiosna przyszłego roku.  
 Prezydent wyraził zaniepokojenie budową odcinka wiodącego w kierunku Litwy. 
Widzi jednak realną szansę na budowę całego odcinka Via Baltici do 2020 r. W kwestii 
budowy trasy kolejowej jest gorzej. Mimo nacisku komisji europejskiej na rozwój kolei nie 
ma dobrych przykładów realizacji poszczególnych odcinków przyszłej trasy Rail Baltici. 

 W kwestii nagłośnienia koncertów w Suwalskim Ośrodku Kultury wyjaśnił,  
Ŝe większe koncerty odbywające się w duŜej sali ośrodka, nagłaśniają grupy akustyków 
przyjeŜdŜające z artystami. Obsługa miejskiej jednostki nie ma na to wpływu. 

 W odpowiedzi na zapytanie o alternatywną lokalizację krytego boiska wybudowanego 
przez Państwową WyŜszą Szkołę Zawodową w Suwałkach Prezydent poinformował,  
Ŝe wskazane przez uczelnię miejsce na działce będącej w zarządzie Zespołu Szkół 
Technicznych nie jest dobre. Decyzję argumentował tym, Ŝe dyrekcja szkoły ma wobec tego 
terenu plany m.in. budowę laboratorium energii odnawialnej, ponadto protestują nauczyciele  
i pracownicy szkoły. Dodatkowym argumentem jest fakt, Ŝe dach boiska ograniczałby widok 
mieszkańcom bloku przy ulicy Składowej. Prezydent przedstawi Rektorowi uczelni inne 
propozycje lokalizacji tj. przy Zalewie Arkadia, na terenie połoŜonym za I Liceum 
Ogólnokształcącym i StraŜą PoŜarną oraz przy Zespole Szkół nr 2. Prezydent podkreślił wagę 
porozumienia w tej sprawie z uwagi na fakt, Ŝe Państwowa WyŜsza Szkoła Zawodowa  
w Suwałkach finansuje realizację całej inwestycji.  
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Annie Ruszewskiej - w kwestii powołania pełnomocnika do spraw współpracy  
z organizacjami pozarządowymi wyjaśnił, Ŝe wszystkie zadania związane z koordynacją 
współpracy z organizacjami pozarządowymi realizowane są przez Wydział Spraw 
Społecznych Urzędu Miejskiego i wskazanego w nim pracownika. Nie ma przesłanek  
w kierunku potrzeby wydzielania stanowiska. Prezydent jednak zastawił sprawę otwartą. 
 
Zbigniewowi De-Mezerowi – poparł apel o pomoc dzieciom z Ukrainy. Prezydent nie widzi 
problemu w organizacji pobytu grupy 15 dzieci w okresie ferii zimowych przypadających  
w terminie po 15 marca br. 
 
Zdzisławowi Przełomcowi w sprawie komunikacji na ulicy Ogrodowej - problem związany 
jest głównie z finansami, ale równieŜ ze sprawami technicznymi. Chcąc poszerzyć przebieg 
ulicy naleŜy m.in. wykupić grunty posesji prywatnych. Przewidywane koszty z tym związane 
to ok. 2 mln zł.  Nie ma moŜliwości pozyskania na ten cel środków zewnętrznych, a więc 
byłby to wyłączny koszt Miasta. Ponadto, takie zadanie nie znalazło się w planie 
inwestycyjnym na bieŜący rok. Analizowany jest inny przebieg drogi dojazdowej do szkoły. 
Trwają prace nad zmianą planu zagospodarowania przestrzennego w kierunku  poszerzenia 
skrzyŜowania i ulicy Pięknej oraz przebudowy odcinka drogi w kierunku szkoły. Na dzień 
dzisiejszy, z uwagi na niebezpieczeństwo, naleŜy na tej ulicy ograniczyć ruch.  
Nie ma moŜliwości uruchomienia na tym odcinku drogi komunikacji miejskiej. 

 Sprawa zagospodarowania terenu po budynku przy ul. Kościuszki 80 jest w toku. 
Właściciel nieruchomości jeszcze w tym roku ma zacząć inwestycję odtworzenia budynku. 

 
Wiesław Stelmach udzielił odpowiedzi: 
 

Zbigniewowi De-Mezerowi – z zakresu realizacji przez samorząd zadań zleconych przez 
rząd. Miasto realizuje za administrację rządową zadania związane ze sprawami 
obywatelskimi, urzędu stanu cywilnego, geodezji i kartografii. Na ten cel Miasto powinno 
otrzymać dotacje zapewniającą realizację tych zadań. W roku 2012 Miasto otrzymało  
547 382 zł. Wynagrodzenia osób realizujących te zadania oraz koszty pochodne pochłonęły 
1 239 634 zł. Podobnie kształtowały się koszty w roku 2013. Dotacja kształtowała się  
na podobnym poziomie tj. 548 045 zł., wydatki natomiast wzrosły do kwoty 1 317 143 zł. 
Sytuacja dotyczy wszystkich samorządów i trwa od 20 lat. Zaniechanie przez samorząd 
solidnego wykonywania zadań będzie niekorzystnie oddziaływać na mieszkańców. 
Dochodzenie zwrotu poniesionych wydatków na drodze sądowej nic nie da. Skarbnik uwaŜa, 
Ŝe naleŜałoby opracować standardy i realnie określić koszt realizacji zadań zleconych przez 
rząd.  

 
Marek Buczyński udzielił odpowiedzi: 
 

Annie Ruszewskiej w sprawie programu Suwalska Rodzina Plus. Informacja o programie 
udzielana była wszechstronnie. Przeprowadzona szeroka akcja informacyjna z pewnością 
dotarła do większości zainteresowanych rodzin. Wpłynęło ponad 550 wniosków i objęto 
programem 2832 osób, na kwotę ponad 50 tys. zł. Najwięcej osób korzystało z wejść do 
Aquaparku. Ze zniŜek objętych programem mogą korzystać równieŜ rodzice, ale tylko w 
obecności dzieci. Do programu przystąpiło 12 przedsiębiorców. Szczegółowej informacji  
o realizacji programu, zgodnie z zapisem w uchwale, Prezydent Miasta Suwałk udzieli  
w terminie do 30 kwietnia br.  
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Zbigniewowi De-Mezerowi wyjaśnił, Ŝe podczas wyjść grupowych wychowawca,  
po okazaniu przez dziecko karty Programy Suwalska Rodzina Plus, winien zakupić ulgowy 
bilet. 
 

Marek Giedroj ć prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej udzielił odpowiedzi  
 

Dorocie Jabłońskiej – z uwagi na duŜą częstotliwość odjazdów autobusów z przystanków 
przy ulicy Pułaskiego zwiększenie ich liczby jest obecnie niemoŜliwe. Prezes zapowiedział 
zmianę czasu odjazdów, dostosowując go do potrzeb uczniów. 
 

Annie Ruszewskiej – w sprawie zwiększenia ilości autobusów na ulicy Utrata. Badania 
poziomu bezpieczeństwa komunikacji miejskiej wykazały, Ŝe ruch cięŜarowy na ulicy Utrata, 
stanowi duŜe zagroŜenie dla pasaŜerów. Dlatego trasy zostały zlokalizowane na ulicy 
Noniewicza i Kościuszki. Prezes dodał, Ŝe ruch komunikacji miejskiej jest systematycznie 
monitorowany. 
 
Czesław Renkiewicz zachęcił radnych do kontaktów i spotkań z prezesami i kierownikami 
firm w celu bezpośredniego rozwiązywania problemów czy przekazywania wniosków  
od mieszkańców. 
 
 
Ad pkt. 18 
Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
Andrzej Chuchnowski poinformował radnych, Ŝe Regionalna Izba Obrachunkowa  
w Białymstoku po rozpatrzeniu w postępowaniu nadzorczym uchwały nr XLIV/480/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 30 grudnia 2013 roku w sprawie zasad udzielania dopłaty 
do opłaty uznała, Ŝe uchwała ta została podjętą z istotnym naruszeniem prawa. 
 
 
Ad pkt. 19 
Zamknięcie obrad.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe najbliŜsza sesja poświęcona będzie 
rozpatrzeniu projektów uchwał wynikających z bieŜącej pracy Prezydenta Miasta 
przewidziana jest na dzień 26 marca 2014 roku o godz. 1000 w sali konferencyjnej  
nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ulicy Mickiewicza 1 
 

Kończąc XLVI  sesję Rady Miejskiej serdecznie podziękował przybyłym  
za uczestnictwo w sesji, a radnym za aktywny udział w obradach.  
  

Na tym protokół zakończono.  
 

Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Andrzej Paweł Chuchnowski 
 
Protokołowała: 
Dorota Plaga 
 

Pracownik w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


